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RSS.0012.3.29.2021 
Protokół Nr 29/21 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa  
w dniu 21 czerwca 2021 roku 

 
Porządek obrad: 

1. Stopień realizacji inwestycji zaplanowanych na 2021 r. 
2. Gospodarowanie nieruchomościami gminnymi w zakresie sprzedaży 

majątku gminnego od roku 2020. 
3. Sprawy bieżące. 

 
Ad.1 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz powiedziała, że według jej 
obliczeń stan realizacji inwestycji na dzień 10 czerwca 2021 r. jest na poziomie 
67%. Zapytała kiedy ruszy zadanie dotyczące rozbudowy Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Sobótce? 
Pan Jakub Zawada powiedział, że dzisiaj będą przedstawiali projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu, aby zabezpieczyć środki na to zadanie w pełnej 
kwocie. Dodał, że nie ma jeszcze oceny złożonego wniosku o dofinansowanie 
na poprawę efektywności energetycznej, a nie chcemy już zwlekać z tą 
inwestycją i niezbędne jest zabezpieczenie środków, aby można było ogłosić 
przetarg.  
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że ma przed sobą ogłoszenie  
o udzieleniu zamówienia na roboty budowlane na ul. M. C. Skłodowskiej  
i R. Zmorskiego w Sobótce III etap. Przeczytał fragment opisu prac, jakie mają 
być wykonane na tej drodze. Powiedział, że inwestycja dobiega końca, a nie 
widzi tych krawężników betonowych o których przeczytał. Dodał, że nikt nie 
widział również 20 cm podbudowy. Powiedział, że nie wie dlaczego zostało to 
zlikwidowane, ponieważ droga ta miała spełniać warunki drogi technologicznej 
dla 40 tonowych samochodów. Zapytał, dlaczego zrezygnowaliśmy z tych 
krawężników, skoro projektant je uwzględnił i przy ogłaszaniu przetargu 
również były one uwzględnione? Powiedział, że teraz ta droga nie wytrzyma 
takiego naporu.  
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że zostało nam przedstawione alternatywne 
rozwiązanie wykonania tej drogi. Zaznaczył, że droga nadal będzie spełniała 
parametry określone w dokumentacji projektowej (jej nośność nie została 
obniżona, a stabilizacja została wykonana na całym zakresie drogi i został 
założony w związku z tym dziennik budowy).  Dodał, że mają wykonane 
zdjęcia i po to został wyłoniony inspektor nadzoru, aby pilnował 
wykonywanych prac. Powiedział, że jeżeli chodzi o opornik, to zostało 
zaproponowane takie rozwiązanie, aby całość podbudowy drogi, każdą 
warstwę (patrząc od dołu) robić coraz szerzej. Zaznaczył, że projektanci 
również wyrazili na to zgodę. Powiedział, że rzeczywiście dzięki temu zyskali 
pewną oszczędność, która będzie mogła zostać wykorzystana do zakresu 
kolejowego, którego nie obejmował projekt. Podsumowując powiedział, że 
mamy zapewnienie zarówno wykonawcy, który daje gwarancję na tę drogę, jak 
i projektantów, którzy zaakceptowali tę zmianę oraz inspektora nadzoru. 
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Radny Ryszard Saltarski zapytał jak będzie wygląda sprawa słupów  
i oświetlenia tego odcinka? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że Tauron będzie stawiał nowe słupy  
i zagęszczał oświetlenie na tym odcinku.  
Radny Ryszard Saltarski zapytał, czy nie można było wykonać tego 
wcześniej? 
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że to nie jest nasz majątek, tylko majątek 
Tauronu. 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska dodała, że dokumentacja projektowa 
nie zakładała ruszania oświetlenia ulicznego. Dodała, że słupy były w chodniku 
dlatego interweniowali, aby Tauron przyspieszył swoje prace i wykonał je  
w trakcie prac przy chodniku. 
Radny Grzegorz Chrzan ponowił zapytanie, czy została wykonana 
stabilizacja betonowa na całości jezdni? 
Pan Jakub Zawada powiedział, że odpowiedział już, że tak i podtrzymuje 
swoją odpowiedź. Zaznaczył, że zaraz może przynieść zdjęcia z wykonywania 
tego zakresu. 
Radny Grzegorz Chrzan zapytał, kto to kontroluje ze strony urzędu? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że m.in. po to został wyłoniony inspektor 
nadzoru, ale oni również jeżdżą na wszystkie inwestycje. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd poruszyła sprawę kanalizacji sanitarnej  
i realizowanych w tym zakresie zadań. Zapytała, czy zamierzamy jeszcze w tej 
kadencji przymierzać się do realizacji kanalizacji w miejscowości 
Strzegomiany? 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że na chwilę obecną 
opracowywana jest dokumentacja na 5 miejscowości i mamy spore problemy, 
bo nie możemy dalej procedować z dokumentacją, ponieważ utknęliśmy na 
KOWRze (uzyskanie zgód trwa bardzo długo). Odnosząc się do pytania 
dotyczącego Strzegomian powiedziała, że zaplanowano dopiero dokumentację 
projektową (realizacja ten rok i przyszły) i nie wiadomo, czy zostanie ona 
wykonana w terminie więc na tym etapie trudno mówić o realizacji zadania.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd zapytała, czy został określony termin 
zakończenia inwestycji, jeżeli chodzi o Przemiłów, Księginice Małe  
i Będkowice? 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że jest to koniec tego 
roku. Zaznaczyła, że mowa o zakresie podstawowym.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że 
najprawdopodobniej z nowego Polskiego Ładu będą środki na kanalizację, 
więc jeśli nie będziemy mieli dokumentacji nie będziemy mogli składać 
wniosków. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że zdają sobie sprawę z tego, że 
szereg miejscowości w naszej gminie nie jest skanalizowana, ale nie jesteśmy 
w stanie realizować tych zadań jedynie w oparciu o nasz budżet. Dodał, że 
cały czas starają się pozyskiwać środki, ale aby o nie móc wystąpić musimy 
być przygotowani i mieć wykonaną dokumentację.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że miejscowości Kunów, Strachów, 
Nasławice i Żerzuszyce nie są przewidziane nawet do wykonania 
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dokumentacji.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że robienie dokumentacji dla wielu 
miejscowości jest trudne i problematyczne, co doskonale widać na przykładzie 
północnej części gminy. Dodał, że w swoich planach opierają się na planach  
i założeniach, które są w ZGKiM „Ślęża” od wielu lat i wpinają pewne wsie  
w jedną sieć. 
Radny Marek Juraszek odnosząc się do poz. 11 w informacji dotyczącej 
stopnia realizacji inwestycji zapytał czy nie jest to pomyłka, ponieważ budowa 
kanalizacji sanitarnej w Będkowicach i Księginicach zbliża się już do końca?  
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że jest to inna inwestycja w ramach środków  
z  RFIL, gdzie chcą doprojektować 2 odcinki kanalizacji, które nie zostały 
wcześniej objęte dokumentacją (ul. Bukowa i Zbożowa). Dodał, że zadanie to 
nie będzie realizowane w ramach obecnej inwestycji, ale w przyszłości pozwoli 
na aplikowanie o środki. Przedstawił zdjęcia z inwestycji dotyczącej stabilizacji 
drogi. 
Radny Grzegorz Chrzan zapytał w której warstwie jest stabilizacja betonowa? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że w pierwszej, licząc od dołu. 
Radna Iwona Czyż wracając do sprawy kanalizacji powiedziała, że mamy 
również dokumentację na drugą część Mirosławic. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że jeżeli tylko pojawi się 
możliwość aplikowania o środki będziemy składać wniosek. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że analizując sprawozdanie  
z realizacji budżetu za rok poprzedni oraz sprawozdanie z realizacji zadań 
inwestycyjnych na dzień 10 czerwca 2021 r. należy je ocenić bardzo 
pozytywnie. Dodała, że zadań rozpoczętych jest sporo, a okres ich realizacji 
obejmuje kolejne lata. Powiedziała, że zaległości w różnych dziedzinach jest 
bardzo dużo, ale pozyskiwane są środki zewnętrzne, bez których nie 
bylibyśmy w stanie tych inwestycji realizować. Poinformowała, że jako komisja 
będą przyglądali się realizacji tych zadań i chcieliby, aby jak najwięcej z nich 
zostało w tej kadencji zakończonych. Na zakończenie powiedziała, że życzy 
pracownikom wytrwałości i determinacji przy realizacji tych zadań.  
Radny Marek Juraszek zapytał o miejscowość Sulistrowiczki, która pojawiła 
się w sprawozdaniu z realizacji inwestycji w pkt. 14 dotyczącym budowy 
oświetlenia drogowego. 
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że jest to literówka i mowa o Sulistrowicach. 
Dodał, że przetarg na to zadanie już się zakończył i lada dzień nastąpi 
podpisanie umowy (mieścimy się w zaplanowanej kwocie).  
Radny Marek Juraszek zapytał o otwarcie ofert, jakie nastąpiło na wykonanie 
zadania dotyczącego budowy chaty grillowej w Sulistrowiczkach? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że jest wykonawca, są przywiezione już 
materiały i wykonawca koło sierpnia wejdzie na budowę.  
 

Ad. 2 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz powiedziała, że  
w materiałach, które otrzymali zauważalny jest wzrost sprzedaży mieszkań. 
Zapytała z jaką bonifikatą sprzedawane są te mieszkania? 
Pani Aleksandra Bąkowska odpowiedziała, że 90% lub 95%, jeżeli jest to 
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adaptacja. 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz zapytała, jaka jest polityka 
gminy, jeżeli chodzi o sprzedaż mieszkań? 
Pani Aleksandra Bąkowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o lokale 
samodzielne i tam, gdzie nie są to lokale socjalne sprzedaż następuje zgodnie 
ze składanymi wnioskami. Dodała, że nie możemy nikogo zmusić do takiego 
wykupu.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz zapytała o sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanych. Powiedziała, że w ubiegłym roku za 
sprzedaż 19 działek uzyskaliśmy kwotę 3.383.398 zł, a w tym roku za 22 
działki pozyskaliśmy kwotę 2.102.854 zł. Zapytała,  z czego wynika ta różnica? 
Pani Aleksandra Bąkowska wyjaśniła, że w ubiegłym roku jedna działka 
została sprzedana za wartość ponad 1,5 mln. zł.  
Radny Ryszard Saltarski zapytał czy szacowano ile pozostało nam majątku 
do sprzedania, jeżeli chodzi o działki i mieszkania i na ile lat wystarczy nam 
tego majątku? 
Pani Aleksandra Bąkowska odpowiedziała, że w tym roku chcą sprzedać 
jedynie tyle, ile zaplanowano dochodów w budżecie. Dodała, że ciężko to 
oszacować w tej chwili, ale mamy jeszcze sporo działek gminnych. 
Radny Grzegorz Chrzan zapytał jak długo sprzedawano działkę przy  
ul. Chopina? 
Pani Aleksandra Bąkowska wyjaśniła, że dla takich dużych wartości przetarg 
jest ogłaszany 2 miesiące wcześniej i tak też było w przypadku tej działki.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że działka ta została sprzedana bardzo 
tanio, biorąc pod uwagę jej powierzchnię i przeznaczenie w mpzp. Dodał, że 
takie uwagi docierają do niego również od mieszkańców. 
Pani Aleksandra Bąkowska wyjaśniła, że wyceniając nieruchomość brano 
pod uwagę operat szacunkowy. Dodała, że gospodarka nieruchomościami 
określa to w jaki sposób gmina może sprzedać nieruchomość i wszystko 
odbyło się zgodnie z przepisami. 
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że na powierzchni 1,6 ha może powstać 
zabudowa wielorodzinna z około 300 mieszkaniami, a my sprzedaliśmy działkę 
za kwotę 1,5 mln. zł. Powiedział, że przeglądał strony internetowe jak wygląda 
ta sytuacja na terenie innych miast i miasteczek i ceny są 3x wyższe. 
Powiedział, że jego zdaniem działka ta została sprzedana za bezcen. 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Łeńska powiedziała, że sytuacja na rynku 
nieruchomości zmienia się bardzo szybko i nie da się porównywać cen  
z ubiegłego roku z tymi obowiązującymi obecnie.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz zapytał Radnego, czy w momencie 
ogłoszenia tego przetargu zgłaszał, że cena ta jest zbyt niska? Dodał, że nie 
przypomina sobie takiej sytuacji. 
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że w opinii publicznej krąży informacja, 
że działka ta została sprzedana zbyt tanio więc to przekazuje. 
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że nie są w stanie kontrolować 
wszystkich sprzedaży.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że bardzo dobrze, że po 
osiągnięciu zaplanowanego w tym roku poziomu dochodów sprzedaż będzie 
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ograniczana. Zaznaczyła, że przy każdej sprzedaży nieruchomości trzeba też 
pamiętać o tym, że później pojawia się konieczność uzbrojenia terenu, 
wykonania drogi itd. więc sprzedaż musi być realizowana rozsądnie, ponieważ 
mamy w budowie dróg takie zaległości, że musi być nad tym kontrola.  
 

Ad. 3 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2021 rok wraz z uzasadnieniem 
do uchwały. 
Radna Iwona Czyż powiedziała, że bardzo się cieszy, że pojawiły się środki 
na budowę świetlicy w Wojnarowicach i Okulicach, ale niepokoi ją kwota  
50 tys. zł na wykonanie dokumentacji w momencie, gdy mamy powtarzalny 
projekt, który jest wykorzystywany w Strachowie i Księginicach Małych. 
Zapytała skąd takie koszty, jeżeli chodzi o projekt dotyczący Okulic?  
Pan Jakub Zawada powiedział, że chcieliby wykonać coś podobnego jak  
w Wojnarowicach, tylko mniejsze. Zaznaczył, że zarówno Strachów jak  
i Księginice Małe to zaplecze wiejskie placu zabaw. Podkreślił, że jest to 
wstępna wycena od projektanta i dopiero wyłonienie wykonawcy pokaże jakie 
są rzeczywiście koszty. 
Radna Iwona Czyż powiedziała, że nie wie czy jest tam potrzebna aż tak duża 
świetlica, w tak małej miejscowości. Dodała, że słyszała głosy ludzi zarówno  
z Okulic jak i Wojnarowic, że świetlica w Wojnarowicach mogłaby spokojnie 
służyć obu miejscowościom. Dodała, że koszty Wojnarowic są ogromne i ona 
szłaby w kierunku projektu, który jest w Strachowie.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że dopiero jak będą zabezpieczone środki to 
wyślą zapytanie ofertowe i okaże się ile to będzie kosztowało. 
Radna Iwona Czyż przypomniała, że były wcześniej deklaracje, że będziemy 
powtarzali projekt ze Strachowa. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że nie ma dokumentu, który dawałby nam 
takie prawo. Poinformował, że już widzą, że są pewne rzeczy, które można 
było tam lepiej zaprojektować. Dodał, że Strachów to 50-60m2 całego 
budynku.  
Radna Iwona Czyż powiedziała, że u niej świetlica również jest mała, a mają 
drugie miejsce, jeżeli chodzi o ilość wynajmu. Dodała, że teraz nie robi się już 
dużych imprez. Powiedziała, że jej zdaniem powinniśmy dowiedzieć się, czy 
mamy możliwość powielenia projektu, który już jest.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że w nowych budynkach myślą już  
o pompach ciepła i ogniwach, aby ograniczać później koszty. Zaznaczył, że  
i tak to rynek podyktuje ceny. Powiedział, że jeżeli chodzi o Wojnarowice to  
w tym roku chcieliby ogłosić przetarg, tak aby roboty rozpocząć w przyszłym 
roku. 
Radna Iwona Czyż zapytała, czy ta kwota 650 tys. zł oparta jest na jakimś 
kosztorysie? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że tak, ale bez wyposażenia. 
Radna Danuta Szczęch-Drozd zaapelowała, aby jak najszybciej ogłaszać 
przetargi, gdy tylko jest to możliwe, ponieważ każdy widzi, co dzieje się  
z cenami.  
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Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 1 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2035 wraz  
z uzasadnieniem do uchwały. 
Radna Iwona Czyż powiedziała, że patrząc na szacunki kosztów, jeżeli chodzi 
o odbiór i zagospodarowanie odpadów można wywnioskować, że czeka nas 
kolejna podwyżka. 
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że na razie jest to jedynie szacunek na 
podstawie kosztów, które mamy obecnie. Powiedział, że jesteśmy w trakcie 
opracowywania prognozy na cały okres trwania umowy, ale będzie ona 
dostępna dopiero około połowy lipca. Zaznaczył, że musimy wcześniej 
zabezpieczyć środki, aby podpisać umowę i zachować jej ciągłość.  
Radna Danuta Szczęch-Drozd odnosząc się do umowy in house  
i kwoty wskazanej na gospodarkę odpadami zapytała czy są to całkowite 
koszty zagospodarowania odpadów pomniejszone o wpłaty mieszkańców? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że nie. Wyjaśniła, że 
wpłaty mieszkańców są dochodem gminy i zgodnie z założeniami ustawy 
miały one rekompensować koszty, które ponosi gmina. Poinformowała, że 
nowością jest to, że w tym roku wchodzimy w zarządzanie składowiskiem 
(wcześniej realizowane było to poprzez Dolnośląską Inicjatywę 
Samorządową). 
Radny Rafał Kotwica powiedział, że dopóki ustawa nie narzuci na 
producentów opakowań obowiązku ich odbioru cały czas będziemy dopłacać 
do śmieci. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 9, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 1 
 

Pani Joanna Berezecka-Zywer przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sobótka w roku szkolnym 
2021/2022 wraz z uzasadnieniem do uchwały.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w spawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Wrocławskiemu wraz z uzasadnieniem do uchwały. 
Wyjaśnił, że jest to dotacja na budowę chodnika w Świątnikach. Dodał, że my 
po wykonaniu dokumentacji projektowej przekażemy ją do realizacji do 
starostwa.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 8, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 2 
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Radca Prawny Grzegorz Dutka odnosząc się do projektu uchwały w sprawie 
zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury wyjaśnił, że jest to 
kontynuacja uchwały podjętej w listopadzie, a następnie w marcu. Dodał, że 
treść projektu jest tożsama, ale nie określa się już ścisłego terminu końcowego 
dokonania połączenia. Przypomniał, że ostatnia zmiana z marca wskazywała 
termin na koniec czerwca. Poinformował, że dojdzie jeszcze drobna korekta 
uzasadnienia na wniosek Radnego Andrzeja Kocińskiego i w materiałach na 
sesję Radni otrzymają już ostateczną wersję projektu.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za”  6, „przeciw” 3, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 1 
 

Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały  
nr XIV/147/20 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 31 stycznia 2020r.  
w sprawie ustalenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso podatku 
rolnego, podatku leśnego, podatku od nieruchomości oraz opłaty od 
posiadania psów zmienionej uchwałą nr XX/224/2020 Rady Miejskiej  
w Sobótce z dnia 4 sierpnia 2020r. w sprawie ustalenia inkasentów oraz 
wynagrodzenia za inkaso podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
nieruchomości oraz opłaty od posiadania psów w związku z wyborem nowego 
sołtysa wsi Rogów Sobócki.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz przedstawiła członkom komisji 
plan pracy komisji na II półrocze 2021 r. Zapytała, czy ktoś chciałby jeszcze 
coś do niego dodać? 
Nie zgłoszono zmian do przedstawionej propozycji. 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz powiedziała, że Radna Irena 
Gajewska prosiła o przekazanie informacji na temat kondycji straży pożarnej. 
Pani Joanna Buda poinformowała, że ochronę przeciwpożarową w gminie 
Sobótka zapewniają 4 jednostki operacyjno - techniczne (łącznie 71 strażaków 
może brać czynny udział w akcjach). Dodała, że 2 strażaków pracuje 
jednocześnie w Państwowej Straży Pożarnej. Przedstawiła informację na 
temat ilości interwencji w roku ubiegłym (łącznie 359 zdarzeń). Zaznaczyła, że 
ze względu na covid tych zdarzeń było zdecydowanie mniej. Przedstawiła 
wykaz posiadanego sprzętu. Powiedziała, że jeżeli chodzi o posiadane 
samochody to sytuacja w naszej gminie zmieniła się diametralnie. 
Przedstawiła informację na temat posiadanych przez poszczególne jednostki 
samochodów. Dodała, że niedawno Rogów Sobócki otrzymał kolejny 
samochód z Państwowej Straży Pożarnej. Poinformowała, że zgodnie  
z ustawą o ochronie przeciwpożarowej do zadań własnych gminy należy 
zapewnienie gotowości bojowej więc gmina musi pokryć wszystkie koszty, aby 
jednostka mogła wziąć udział w działaniach ratowniczo-gaśniczych. Dodała, że 



8 

 

oprócz środków własnych gminy otrzymujemy również dotacje z różnych 
źródeł.   
Radna Irena Gajewska powiedziała, że niepokoi się projektem ustawy, która 
ma uporządkować funkcjonowanie straży pożarnej. Poprosiła o odniesienie się 
do tego projektu. 
Pani Joanna Buda odpowiedziała, że aktualnie projekt ten jest konsultowany  
i na chwilę obecną trudno zabrać głos, jaki będzie to miało wpływ na gminę. 
Powiedziała, że w obecnej ustawie zapisane jest, że gmina musi zapewnić 
gotowość bojową, a teraz zostaje to bardziej dokładnie rozpisane (my 
zapewniamy wszystko, co zostało wymienione).  
Radna Irena Gajewska przekazała podziękowania dla wszystkich strażaków, 
którzy tak wspaniale nas bronią i chronią. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że niedawno mieli spotkanie 
strażaków z Posłem Hreniakiem i podczas merytorycznych dyskusji wymienili 
się doświadczeniami oraz obawami.  
Radny Ryszard Saltarski powiedział, że składał wiele wniosków do projektu 
budżetu, w tym o budowę kanalizacji na Osiedlu Robotniczym i remont  
ul. Polnej. Dodał, że zaraz będą składali nowe wnioski, dlatego chciałby się 
dowiedzieć, czy są jakieś plany, co do wniosków, które zgłaszał, aby wiedział, 
co ma mówić mieszkańcom. Przypomniał o konieczności poprawienia 
kanalizacji na ul. Akacjowej. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że jeżeli chodzi o ul. Akacjową to po 
nawalnych deszczach złożono do wojewody protokół szkód i znalazł się tam 
również remont kanalizacji deszczowej na ul. Akacjowej. Dodał, że na razie nie 
mamy sygnału, czy jakieś środki zostaną uruchomione. Odnosząc się do 
dwóch pozostałych zadań powiedział, że budżet na ten rok został 
zatwierdzony w roku ubiegłym, a zadań rezerwowych jest całe mnóstwo. 
Dodał, że jeżeli pojawią się jakieś środki, lub możliwości dofinansowania to 
znają wszystkie potrzeby. 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że jeżeli nie pojawią 
się nowe środki to na dzień 1 stycznia 2022 roku nie będzie żadnych nowych 
zadań.  
Radny Rafał Kotwica poprosił o zgłoszenie do Starostwa Powiatowego  
i Rejonu Dróg w Mirosławicach pilnej potrzeby poprawienie rowu przy  
ul. Żytniej, bo zablokowany jest przepływ wody.  
Radna Danuta Szczęch - Drozd poprosiła Burmistrza o przekazanie 
aktualnych informacji na temat przenosin urzędu. Dodała, że najpierw była 
mowa o budynku przy ul. Strzelców, a teraz jest mowa o innym miejscu. 
Powiedziała, że na Facebooku pojawiła się informacja, że podczas Targów 
Sobótkowych będzie można się zaszczepić. Zapytała, czy mamy jakieś 
bardziej szczegółowe informacje na ten temat?  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz poinformował, że jeżeli chodzi o szczepienia 
to w piątek rozmawiał z Urzędem Wojewódzkim w tej sprawie i udało się 
załatwić, że podczas Targów będą 2 punkty, gdzie będzie można się 
zaszczepić szczepionką jednodawkową. Poprosił, aby rozpropagować te 
informacje wśród mieszkańców. Zaznaczył, że nie jest wymagana żadna 
rejestracja. Odnosząc się do drugiego pytania powiedział, że rozważa 
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możliwość przeniesienia urzędu, ponieważ obecny budynek nie jest dostępny 
dla osób z jakąkolwiek niepełnosprawnością. Podkreślił, że sprzedaż 3 
mieszkań wykluczyła jakąkolwiek modernizację obecnego miejsca. Powiedział, 
że budynek powinien zostać przeznaczony na miejsce użyteczności 
publicznej, bądź sprzedany, jeżeli tylko taka będzie wola Rady. Powiedział, że 
na dzień dzisiejszy nie widzi możliwości, aby podjąć takie wyzwanie ze 
względu na koszty inwestycji związanych z wodą i budową szkoły w Rogowie 
Sobóckim. Powiedział, że może się okazać, że w przyszłym roku jesienią 
będziemy mieli dużo wody i zupełnie innej jakości. Powiedział, że nie boi się 
tego wyzwania i jeżeli tylko będzie miał zabezpieczenie finansowe to 
przeniesie urząd tym bardziej, że nadarzyła się okazja przeniesienia urzędu  
w centrum Sobótki i taka okazja może się już nie powtórzyć.  
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz poinformowała, że do komisji 
wpłynęło pismo informujące o powstaniu Komitetu Bezpośrednich 
Producentów produkujących w swoich rodzinnych gospodarstwach. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz poinformował, że stoimy przed kolejnym 
wyzwaniem dotyczącym remontu kotłowni w SP 1 (jeszcze przed sezonem 
grzewczym), bo jest wielkie prawdopodobieństwo, że jesienią dzieci nie będą 
miały w szkole ogrzewania (koszty 300-340 tys. zł). Powiedział, że jest to 
kolejna zaległość.  
Pani Ewa Łakomiec Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
w Sobótce powiedziała, że ogromnym problemem jest również to, że przy 
obecnych upałach w klasach jest po 31 stopni. Dodała, że może możliwe 
byłoby takie rozwiązanie, które zapewniłoby od razu i grzanie i chłodzenie, aby 
udało się rozwiązać dwa problemy. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że musielibyśmy mieć projekt przebudowy 
instalacji na cały obiekt.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że kiedyś 
do placówki zakupione zostały klimatyzatory. 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że te klimatyzatory już nie działają. 
Pani Ewa Łakomiec Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
w Sobótce powiedziała, że takie urządzenia powinny być odgrzybiane, a poza 
tym nie nadają się do używania w czasie lekcji ze względu na hałas. 
 
 
 
 
Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Rekść          Edyta Hajdamowicz  


